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تیم ملی فوتبال ایران درحالی در جام ملت ها دوباره پشت سد فینال ماند 
که درباره عملکرد شاگردان قلعه نویی در این رقابت ها و نقشه راه تیم ملی 
برای آینده نقدها و اظهارنظرهای متفاوت و متعددی شنیده می شود. درباره 
این موارد دقایقی با صالح مصطفوی که خود سابقه حضور در کادر فنی این 
تیم در کنار کارلوس کی روش را دارد به گفت وگو پرداختیم. متن گفت وگوی 

این چهره با »فرهیختگان« را در ادامه می خوانید.

می خواهیم صحبت را از اینجا شروع کنیم که تیم ملی بعد از جام ملت های آسیا 
برای موفقیت در ادامه مسیر پیش رو باید چه کاری انجام بدهد؟ برخی معتقدند 
باید دســـت به جوان گرایی و پوســـت اندازی بزند، برخی به تغییرات در کادر فنی 
به صورت کلی اشاره می کنند و بعضی هم می گویند فعلا دستیاران امیر قلعه نویی 

باید تغییر کنند. نظر شما چیست؟
ی به اینکه بعد از این چه کسی می خواهد موارد فنی تیم ملی را به عهده  کار
بگیرد، ندارم. تیم ملی ما در جام ملت های آسیا به وضوح یک سری ایرادهای 
فنی داشت که بیشتر این ایرادها نیز در فاز دفاعی بود. درواقع به گفته خودشان 
می خواســـتند ســـبک دفاعی تیم ملی را از بین ببرند و یک ســـبک هجومی را 
گر بپذیریم که تیم ملی ســـبک دفاعی داشته که من  درســـت کنند. بنابراین ا
همین را هم نمی پذیرم، با توجه به تعداد گل هایی که خوردیم و موقعیت هایی 
که دادیم؛ پس آمدیم ابرو را درست کنیم چشم را هم کور کردیم! به طور مثال تیم 
ملی هنگ کنگ در کل جام هیچ گلی نزده اما بیشترین موقعیتی که درست 
ی دروازه تیم ملی ایران بود و این برای خط دفاعی کشورمان بد است.  کرده رو
ی هدایت تیم ملی  پس این مورد نشان می دهد هر فردی می خواهد با هر کادر
را در دست بگیرد باید اولویت اولش اصلاح ساختار دفاعی تیم ملی باشد.

درباره موضوع جوان گرایی که بیشتر از هر بحث دیگری مطرح می شود صحبت 
کنیم.

یک ســـری مسائل فردی هســـتند و یک سری مسائل گروهی. تیم ملی باشگاه 
یکنان داشته باشید پس باید از  یادی برای کار کردن با باز نیست که شما وقت ز
بهترین ها استفاده کرد. بنابراین با توجه به نفراتی که وجود دارد و البته فرصتی 
که برای انجام کارهای فنی به اندازه کافی وجود ندارد، باید سیستم مناسب 
یکنانی که در اختیار هســـتند را انتخاب کرد. به هر حال به نظر من  برای باز
چنین اتفاقی باید در برنامه تیم ملی باشد. قطعا تیم ملی ایران مثل دوره ای 
ی از جوان ها مثل جهانبخش، آزمون و عزت اللهی در سن کم لژیونر  که بسیار
گر الان هم به همان سمت برود این موضوع برای فوتبال ایران بسیار  شدند، ا
یکنان تیم ملی جوانان به  خوب اســـت. من شـــنیدم که قرار اســـت یکی از باز
زسکای مسکو برود، اینها اتفاقات خوبی هستند. مگر ما الان چند لژیونر زیر 
ی دیگر نداشته باشیم. یم؟ فکر می کنم غیر از صیادمنش و حزباو ۲۵ سال دار

اشاره به حضور جوان ها در تیم ملی داشتید، اتفاقی که در سالیان اخیر کمتر رخ 
می دهد. به دلایل این امر اشاره کنید؟

شما به همین لیگ برتر خودمان نگاه کنید که آنقدر نتیجه گرا شده که به جوان ترها 
بازی نمی دهند. هر بار هم قوانینی برای این موضوع تعیین شده و باعث شد تا 
ملی پوشان از سطح رده های سنی شانس حضور در سطح اول فوتبال را داشته 
باشند اما این قوانین هم فایده نداشته و همه اینها را از بین بردند. الان لیگ ما 
طوری است که میانگین سنی خود تیم ها هم بالا رفته است. به طور مثال آقای 
گل های لیگ هم میانگین سنی بالایی دارند. وقتی شرایط اینطور می شود شما 
نمی توانید انتظار داشته باشید تیم ملی که ویترین فوتبال مملکت است به بازیکن 

بازی نکرده، یعنی همین جوانانی که مدنظر هستند بازی بدهد. 

کمی به ارزیابی اتفاقات پیش روی تیم ملی بیشتر بپردازیم.
به نظر من دو اتفاق باید پیش روی تیم ملی باشد؛ اول اصلاح ساختار دفاعی و 
نقاط ضعف دفاعی با حضور هر مربی که می خواهد باشد، که با توجه به کمبود 
زمان برای کار با تیم ملی می توان با روش ها و سیستم های مختلف و با استفاده 
از نفرات دیگر این ســـاختار را درســـت کرد و موضوع دوم اینکه اگر بحث تغییر 
نسل در میان است باید این اتفاق خیلی نرم انجام شود این درحالی است که 
میانگین سنی تیم ملی در جام ملت های آسیا کمی کمتر از ۲۹ سال بود که باید 

برای کم کردن این میانگین با برنامه ریزی و دقت کارها را پیش برد.

در این مورد نمونه های مشابه قبلی هم وجود دارد که به تیم ملی کمک کند؟
به طور مثال تیم ملی آلمان در جام جهانی ۹۸ با میانگین سنی نزدیک به ۲۸ 
ســـال در این رقابت ها حاضر می شـــود و جالب اینکه همه به این تیم لقب 
پیرمردها را می دهند و درنهایت این تیم در آن ســـال با شکســـت مفتضحانه 
از دور رقابت ها کنار می رود اما این کشور بعد از سال ۹۸ یک حرکت جالب 
انجـــام می دهـــد مبنی بر اینکه حدود ۶۰ مرکز آموزش فوتبال را در ســـطح این 
ی می کنـــد و از افراد متخصص در ایـــن راه بهره لازم را می برد.  کشـــور راه انـــداز

آلمان ها در آن سال نسلی را تربیت می کنند که این نسل در سال ۲۰۱۴ قهرمان 
ی فوتبال پایـــه کار کردند که  جام جهانـــی می شـــود. بنابرایـــن آلمان ها هـــم رو
نتیجه اش این شد که از حذف مفتضحانه سال ۹۸ و ۲۰۰۰ به قهرمانی جهان 
در ســـال ۲۰۱۴ رســـیدند. آنها هم دســـت به تغییر نسل نرم زدند به این شکلی 
که تا چند سال میانگین سنی ۲۸ سال را حفظ کرده و سپس طی چند سال 
بعد، یک سال یک سال آن را پایین آوردند و درنهایت در جام جهانی ۲۰۱۴ با 

یک میانگین سنی مناسب و جوان قهرمان جهان می شوند.

به واژه تغییر نسل نرم در تیم ملی اشاره کردید، در این مورد بیشتر صحبت می کنید؟
 بله منظورم این است که پوست اندازی و تغییر نسل و جوان گرایی باید در تیم 
ملی به مرور انجام شود. شما اگر بخواهید به یکباره ۱۱ بازیکن اصلی تیم ملی را 
از آن بگیرید این دیگر تیم ملی ایران نخواهد بود ضمن اینکه نتیجه برای ما در 
مســـابقات مختلف مهم اســـت. الان صعود کردن از مرحله انتخابی و رسیدن 
به جام جهانی هم برای ما بســـیار مهم هســـتند. از ســـوی دیگر وقتی شـــما یک 
مهاجم در لیگ ایتالیا دارید یا یک مهاجم دیگرتان آقای گل پرتغال می شود آیا 
شـــما می توانید مهاجم ســـومی را بدون در نظر گرفتن این دو نفر بازی بدهید؟ 
قطعا نمی شود! درواقع یکی از دلایلی که حمایت پشت تیم ملی می آید همین 
بازیکنان بزرگ بین المللی هستند چون مردم آنها را دوست دارند. یک وجه اینکه 
مردم فوتبال اروپا را دنبال می کنند به خاطر همین نفرات است. پس نمی شود 
این نفرات را بیرون گذاشت. اگر بازیکنی مثل طارمی به طور مثال تا ۴۰ سالگی 

در اروپا بازی کند چرا نباید برای تیم ملی بازی کند؟

در هر صورت یک ســـری از بازیکنان هم با توجه به افزایش ســـن افت کرده اند و 
به وضوح شـــاهد افت کیفیت آنها در تیم ملی هســـتیم یا حتی برخی به این اشاره 

می کنند که یک سری از بازیکنان برای تیم ملی یا شخص مربی بازی نمی کنند؟
اینکه می گویند بازیکن بازی می کند یا بازی نمی کند، این موارد را قبول نمی کنم 
اما اگر بازیکنی هســـت که از لحاظ فنی عملکردی دارد که به تیم ملی کمک 

می کند، باید باشد.

درباره تغییر نسل داشتیم صحبت می کردیم این موضوع چگونه اتفاق می افتد؟
یاد کنیم، اولا در لیست ۵۰ نفره  در اقدام اول باید تعداد بازی های دوستانه را ز
باید از جوان های بیشتری استفاده کرد و به آنها بازی داد. به طور مثال اللهیار 
صیادمنش یا حزباوی، اینها باید برای تیم ملی بازی کنند، یا مهدی قایدی به 
همین شـــکل. اینها ســـن کمی دارند و این نفرات حالا باید برای تیم ملی بازی 
کنند. البته بازیکنی مثل قایدی در ترکیب تیم ملی رقیب ندارد و مانند او حتی 
در آسیا هم وجود ندارد، اما اللهیار دو رقیب بزرگ دارد و نمی توان طارمی و آزمون 
را بازی نداد و صیادمنش را فیکس در ترکیب گذاشت مگر اینکه او عملکرد 
فوق العاده ای داشـــته باشـــد. اما می توان وقتی صعود قطعی شـــد یا مثلا در یک 
بازی دوستانه که در مسیر آماده سازی انجام می شود، یک نیمه با ترکیب اصلی 
به میدان رفت و در نیمه دوم از این جوانان استفاده کرد تا آنها هم باتجربه شوند. 

بنابراین جوان ترها باید آرام آرام و به این شکل تزریق شوند.

برخی به این اشـــاره می کنند که باید جام جهانی را فراموش کنیم و به موفقیت در 
جام ملت ها معطوف شـــویم و برعکس برخی هم معتقدند باید جام ملت ها را 
دست کم گرفته و برای جام جهانی برنامه ریزی کنیم. در این مورد چه صحبتی دارید؟

ایـــن حرف هـــا را قبـــول ندارم! همه ایـــن رقابت ها برای تیم 
یترین محسوب می شوند. همین  ملی مهم هستند و و

یکن  الان هـــم در ترکیـــب تیم ملی هم می تواند یک باز
مســـن بـــرود و یـــک جـــوان جایگزین او بشـــود. ممکن 

یکنی مانند  یکنان خیلی خوبی داشته باشیم اما باز است در پست هایی باز
ابوالفضل جلالی که ســـن کمی هم دارد می تواند جایگزین این نفرات بشـــود 
ی  ی بـــا آمریکا باز و بـــه ایـــن شـــکل میانگیـــن را کم کرد. همیـــن جلالی در باز
یکن ها با هر سنی  کرده و بد هم کار نکرد. بنابراین اعتقاد دارم آماده ترین باز
کله  باید در تیم ملی باشـــند، هر تعدادی هم که می خواهد باشـــد. درواقع شا
یکنانی که ممکن  اصلی تیم ملی را باید آماده ترین ها تشـــکیل بدهند اما باز
یکنان  ی برسد یا در ترکیب اصلی نیستند به مرور با باز است کمتر به آنها باز
ی بود برای  گر هدف ما آینده ســـاز آینده ســـاز جایگزین شـــوند. به طور مثال ا
نمونـــه جای رضا اســـدی به عنوان مهاجم چهـــارم باید اللهیار صیادمنش را 

به جام ملت های آسیا می بردیم.

پس شما معتقدید هم جام جهانی ویترین است و هم جام ملت ها؟
بلـــه؛ عـــلاوه بر آن حتی مقدماتی ها هم مهم هســـتند. یکی از خاطره انگیزترین 
بازی هـــای تیـــم ملـــی بازی با مالدیو در مقدماتی جام جهانی هســـت که ما ۱۷ 
گل بـــه ایـــن تیـــم زدیم. مـــا در آن بازی با ترکیب اصلی به میـــدان رفتیم. بنابراین 
این رقابت ها هم ویترین هســـتند. پس ایران و مالدیو هم ویترین هســـت، همه 
بازی های تیم ملی به نظر من ویترین هستند و نمی توان گفت در راه جوان گرایی 
فلان بازی یا فلان تورنمنت را نادیده بگیریم، باید برای جوان گرایی به مرور پیش 
برویم و باید الگوها بین المللی باشند. هرجا را نگاه کنیم این کار به مرور انجام 
شده در غیر این صورت خود این جوان ها می سوزند چون ممکن است با این 
نفـــرات تیـــم ملی نتیجه نگیرد و این نفرات بســـوزند. فعـــلا هم که در لیگ ایران 
شرایط اینطور نیست که این جوانان بازی کنند. اگر آن قوانین قبلی بود و آنها را 
پیاده سازی می کردند اینها کمک می کرد که جوان ترها آرام آرام اضافه شوند اما 

این قوانین هم دیگر وجود ندارد.

بـــه عنـــوان آخریـــن مورد، درخصوص قهرمانی دوباره قطر در جام ملت های آســـیا 
صحبت کنیم.

کشور قطر به خاطر جمعیت کمی که دارد، برای آنکه بتوانند به دو دوره قهرمانی 
جام ملت های آســـیا برســـند از ســـال ۲۰۰۰ برنامه ریزی خود را آغاز و از سال ۲۰۰۴ 
یکـــی از مجهز تریـــن کمپ های فوتبالی را در اســـپایر پارک ایجاد کرده و شـــروع 
کردند به صورت گلخانه ای و با حضور استعداد کشورهای دیگر فوتبال خود را 
از پایه ساختن تا جایی که امروز یک تیم ملی با نسل طلایی درست کرده و دو 
بار قهرمان جام ملت ها می شوند. در این بین یک مساله اساسی که وجود دارد 
این است که آنها اول پتانسیل لازم را ایجاد کردند و دوم اینکه در بطن مسابقات 
هم اســـتراتژی درســـتی را با توجه به نفراتی که داشـــتند مورد استفاده قرار دادند. 
این کشور قبل از جام ملت ها مربی خود را تغییر داده و در جام ملت ها با روش 
۲-۵-3 به میدان می رود. درست است که قطر نیروی انسانی را پرورش می دهد، 
لیگش را درست می کند، مربیان گردن کلفت را می آورد و زیرساخت ها را افزایش 
می دهد و بازیکنانش را به لیگ های مختلف می فرستد تا آموزش ببینند، همه 
این کارها را می کند اما در بزنگاه ها و لحظات آخر آن نکات فنی هستند که اجرا 

می شوند و موفقیت را تضمین می کنند.

صحبت پایانی؟
در هر صورت امیدوارم فوتبال ایران هم به یک جایی برســـد که از تصمیمات 
افراطی و تفریطی دور شود و با نظرات فی البداهه برای حدود یک میلیون ظرفیت 
انســـانی که در فوتبال ایران وجود دارد تصمیم گیری 
نشـــود. به نظر می رســـد بـــا بررســـی نمونه های 
موفـــق خارجی میتـــوان تصمیم هـــای بهتر و 

درست تری را گرفت.

صالح مصطفوی در گفت وگو با »فرهیختگان« پیشنهاد داد

بازسازی تیم ملی  با الگوی آلمان بعد از ۹۸
 جوان گرایی ناگهانی جوان را می سوزاند               اولویت اول در تیم ملی باید اصلاح ساختار دفاعی باشد

 اگر طارمی تا 40 سالگی در اروپا باشد باید برای تیم ملی هم بازی کند
 اگر پای جوان گرایی در میان بود باید به جای اسدی، صیادمنش به قطر می رفت

محمدرضاحاجیعبدالرزاق
خبرنگار گروه ورزش

فغانی قطعی نیست؛ ایران در جام جهانی 2026 
نماینده ندارد

خسروی: از ابلاغ های 2 سال اخیر مشخص 
بود داور نداریم!

نام ۱۶ داور آسیایی در لیست اولیه قضاوت در مسابقات جام جهانی 
۲۰۲۶ آمریکا، مکزیک و کانادا قرار گرفت. بر همین اساس نام علیرضا 
فغانی داور ایرانی به عنوان تنها نماینده کشـــور اســـترالیا در لیســـت  
اولیـــه داوران جام جهانـــی ۲۰۲۶ قـــرار گرفت، این در حالی اســـت که 
، ژاپن و کره جنوبی هر کدام دو نماینده در این  عربستان، امارات، قطر
فهرست دارند. همچنین استرالیا، عمان، اردن، کویت و ازبکستان 
هم احتمالا یک داور در این تورنمنت بزرگ فوتبالی خواهند داشت. 
ی  در این خصوص شنیده می شود بر طبق قوانین از جمع ۱۶ تیم داور
ی از آســـیا راهی جام جهانی خواهد شـــد و  فوق، درنهایت ۸ تیم داور
ی که حکایت از حضور فغانی  این بدان معناست که با وجود اخبار
در جام جهانـــی ۲۰۲۶ داشـــت، این موضـــوع تا انتخاب نهایی کمیته 

داوران فیفا قطعی نیست. 
ی کشـــورمان  همچنیـــن بـــا توجـــه بـــه انتخاب صـــورت گرفتـــه، داور
ی و نـــه در بخـــش کمک داورهـــا در جام جهانـــی  نـــه در بخـــش داور
ی به  پیش رو نماینده ای نخواهد داشـــت. در این مورد علی خســـرو
ی در دو ســـال گذشـــته  »فرهیختگان« گفت: »با نوع ابلاغ های داور
ی داوران ایرانی در  در مســـابقات مختلف آســـیایی، مشخص بود رو

جام جهانی نظری ندارند!«

تا فردا همه چیز مشخص می شود؟

گل محمدی نمی تواند به فولاد نه بگوید
یحیی گل محمدی برای بازگشـــت دوباره به لیگ برتر در این مقطع 
که می خواست مدتی  از فصل  انگیزه خاص و تمایلی نداشـــت؛ چرا
را اســـتراحت کنـــد امـــا از قرار معلوم پیشـــنهاد مالی فـــولاد به او آنقدر 
خـــوب بـــوده که این مربی را حســـابی وسوســـه کرد. در همین راســـتا 
نیز او لیســـت خریدش را به مدیران فولاد داده تا برای جذب نفرات 
مدنظرش اقدام کنند. در این میان برخی از اعضای هیات مدیره فولاد 
با توجه به دستمزد سنگین یحیی چندان موافق این انتقال نیستند، 
اما مشکل اینجاست که هواداران فولاد فقط یحیی را می خواهند. با 
شکست دیروز فولاد نیز مدیریت این باشگاه بیش از هر زمان دیگری 
برای بردن یحیی به اهواز مصمم شـــده اســـت و قصد دارد ظرف ۲۴ 
گفته نماند یحیی به خاطر  ساعت آینده تکلیف او را مشخص کند. نا
تغییرات مدیریتی احتمالی در پرسپولیس همچنان نیم نگاهی هم 
به بازگشـــت به این باشـــگاه دارد؛ هر چند او نمی تواند بیشـــتر از این 

فولادی ها را معطل بگذارد. 

پشت پرده درگیری حامدی فر در باشگاه استقلال

پای پیشنهاد 20 میلیاردی و عدم اصلاح 
واقعی قرارداد درمیان است

ی مبنی بر درگیری امید حامدی فر  در حالی دوشـــنبه گذشـــته اخبار
با مدیران باشـــگاه اســـتقلال منتشـــر شـــد کـــه برخی این اخبـــار را به 
یاده خواهی هـــای هافبـــک آبی ها ربط دادند. این در صورتی اســـت  ز
ی  کـــه حامدی فـــر که در نیم فصل اول از لیســـت مـــازاد دوباره به اردو
اســـتقلال بازگشـــته بود و به خاطر پر بودن سقف بودجه این باشگاه 
ی و غیر عرف با اســـتقلال قرارداد  مجبور می شـــود با قـــراردادی صور
ببنـــدد در مراجعـــه اخیـــر خـــود بـــه باشـــگاه از مدیـــران می خواهد تا 
قراردادش را اصلاح کنند که با پیشنهاد یک میلیارد بیشتر از قرارداد 
اولیه، حامدی فر عصبانی شده و کار تا مرز درگیری کشیده می شود. 
حامدی فر که به تازگی با پیشـــنهاد ۲۰ میلیاردی از فولاد مواجه شـــده 
است، اعلام می کند هرگز حاضر نیست نسبت به رقم غیر عرف اولیه 
یافت کند و خواســـتار رضایتنامه  خود تنها یک میلیارد اضافه تر در
کی از آن اســـت  خود از باشـــگاه می شـــود. در این مورد شـــنیده ها حا
فولادی ها حاضر شـــده اند مبلغ ۱۰ میلیارد نیز بابت رضایتنامه این 
یکن به باشگاه استقلال پرداخت کنند که در این بین این باشگاه  باز
نه درخواست حامدی فر را اجابت کرده و نه حاضر است رضایتنامه 

او را برای فولاد صادر کند!

شکست فولاد با سرمربی موقت

3 امتیاز مهم گل گهر در اهواز 
در نخســـتین دیدار از هفته شـــانزدهم رقابت های لیگ برتر فوتبال، 
تیم های فولاد خوزستان و گل گهر سیرجان عصر دیروز در ورزشگاه 
شهدای فولاد به مصاف هم رفتند که در پایان تیم گل گهر با نتیجه یک 
بر صفر میزبانش را شکست داد و به ششمین برد خود در فصل جاری 
دست یافت. تنها گل این مسابقه را سعید سحرخیزان در دقیقه ۴۲ 
وارد دروازه فولاد کرد تا نماینده فوتبال خوزستان نهمین شکستش در 
ی بر عهده موعود بنیادی فرد بود  فصل را تجربه کند. قضاوت این باز
که به شـــاهین توکلی از فولاد و علیرضا علیزاده، احمدرضا زنده روح 
و مسیح زاهدی از گل گهر کارت زرد نشان داد. گل گهر با این برد ۲۶ 
ی شـــد و به رتبه پنجم جدول رده بندی لیگ برتر صعود کرد.  امتیاز
فولاد نیز با ۱۵ امتیاز در رده یازدهم جدول باقی ماند. فولاد خوزستان 
به تازگی و پس از شکســـت مقابل چادرملو در مرحله یک شـــانزدهم 
نهایی جام حذفی، ایگناســـیو مارتینز را از ســـمت ســـرمربیگری این 
تیـــم اخـــراج کرده بـــود و در این دیدار با هدایت احمد آل نعمه مقابل 

گل گهر حاضر شد و باز هم تن به شکست داد. 

با حضور 2 عضو جدید

افزایش مخالفان درویش در هیات مدیره 
باشگاه پرسپولیس صاحب دو عضو جدید در هیات مدیره شده است 
که هر دو با نظر مستقیم وزارت ورزش انتخاب شدند. این در حالی 
است که به زودی با استعفای پیمان حدادی هم موافقت خواهد شد 
تا او به همراه حسین خبیری دو عضو جدا شده هیات مدیره پنج نفره 
باشـــگاه پرســـپولیس باشـــند. تا قبل از اســـتعفای خبیری او به همراه 
حسین شهریاری دو عضو مخالف سیاست های درویش بودند اما 
مدیرعامل پرســـپولیس با این وجود برنامه های خود را با حمایت ســـه 
عضو دیگر پیش برد اما در شرایط فعلی وضعیت فرق کرده است. از 
این جهت که ابراهیم شکوری، حسن طباطبایی و حسین شهریاری به 
عنوان سه عضو هیات مدیره پرسپولیس با ارتباط مستقیمی که با وزیر 
ورزش دارند به نوعی سیاست های او را پیاده خواهند کرد. در شرایط 
موجود درویش دیگر آن حمایت قبل را در هیات مدیره باشـــگاهش 
ندارد و جایگاهش متزلزل تر شـــده اســـت. البته دیروز شـــهریاری در 
مصاحبه ای اعلام کرد که درویش تا پایان فصل در سمت مدیرعامل 
باشگاه به کارش ادامه خواهد داد اما ممکن است در آینده اتفاقاتی 

رخ دهد که باعث تغییراتی در مدیریت باشگاه شود.

اخبار کوتاه

ژوزه مورایس، ســـرمربی ســـپاهان در نشست خبری پیش از دیدار برابر الهلال 
عربستان در لیگ قهرمانان آسیا اظهار داشت: »آرزوی بهترین ها را برای الهلال 
می کنم که به یک کشـــور فوق العاده آمده اند، مردم فوق العاده ای را دیده اند و 
ی فوق العاده، یک جو فوق العاده را حس کنند. شـــما  قرار اســـت در یک باز

هم اینجا هستید تا راجع به این چیزها گزارش بنویسید.« 
ی ادامـــه داد: »فوتبـــال هیـــچ وقت و در هیچ زمانی یکســـان نیســـت. من به  و
یکنان بودند که وارد مرحله بعدی شـــدند،  مرحلـــه بعـــدی نیامده ام، بلکه باز
ی را  یکنانم می گویـــم که هیچ کار آن هـــم با تلاشـــی که داشـــتند. من هم به باز
ی و کیفیـــت آنهـــا نمی توانـــم انجام بدهم. پس ایـــن کیفیت و  بـــدون همـــکار
 ، ی هیچ فشار تلاش آنها بود که باعث شد به این مرحله برسند. برای این باز

یم.« ی ندار استرس و انتظار
ی سپاهان در قطر برای دیدار با الهلال و در پاسخ به این  مورایس درباره اردو
ی  ی رفت بگیرد  که دیگر به باز ســـوال که آیا تیمش می تواند نتیجه ای در باز
برگشت فکر نکند و حسش که از آن صحبت کرد، ادامه دار باشد، گفت: »من 
یکنانم آن کیفیت  هر روز انتظار بهترین ها را داشـــته و این باور را دارم که باز
لازم را دارند. درباره اسامی نفرات سرشناس نیز باید بگویم که یکی از همین 
اسامی مطرح الان در نشست خبری در کنارم است )رامین رضاییان(. حقیقت 
ی انجام بدهیم.  این اســـت که همه ما انســـان هســـتیم و همه می توانیم کار
یکن  یکنان تیم ماســـت. ما به عنوان یک باز رضاییان هم یکی از اســـامی باز
حرفـــه ای بهترین شـــرایط را برای خودمـــان فراهم می کنیم که بتوانیم کارمان را 

انجام بدهیم. بحث فقط بحث باور کردن است.« 
مورایـــس دربـــاره جو ورزشـــگاه نقش جهان گفت: »ما در ایران هســـتیم. ایران 
کلا  متفاوت اســـت. جو ورزشـــگاه نقش جهان نیز فوق العاده اســـت. الهلال 
ی کنیم و دیدار  هم اســـتادیوم خوب و زیبایی دارد و قرار اســـت در آنجا باز
زیبایی خواهد بود، ولی چیزی که متفاوت است، این است که برای تیم هایی 
ی می کنند، این نوع جوها  کـــه در ســـطح های بالاتـــر و در چنین جوهایی بـــاز
ی  ی که من به اینجا آمده ام، فکر می کنم این اولین دیدار طبیعی است. از روز
اســـت که بانوان در ورزشـــگاه حضور دارند. چیزی که می خواهم بگویم، این 
است که هیچ مردی بدون بانویش جایی نمی رود، در واقع می خواهم بگویم 

که بانوان عضوی از زندگی ما هستند.« 

مورایس: باور دارم که بازیکنانم کیفیت لازم را دارند

 برای بازی با الهلال هیچ استرسی نداریم


